
Zápis jednání Rady Českého radioklubu konaného

dne 18.06.2024 v Praze

Přítomni:   Jiří Šanda OK1RI,  Miloslav  Hakr OK1VUM,  Martin Kumpošt OK1MCW, Martin 
Černý OK1VHB, Petr Kašpárek OK2ULQ, Petr Chvátal OK1FFU, Pavel Míšek OK7PM

Omluveni:  Ota Pekař OK1TO,  Karel Matoušek OK1CF,  Jan Paleček OK1NP,   Vladimír Hampl 
OK1NY, Miroslav Vohlídal OK1DVM,  Vojtěch Horák OK1ZHV

Revizní komise:  Pavel Kupilík OK1MY, Dana Mentzlová OK1ZKR, Michal Cempírek OK1MTZ

Omluven:  Pavel Kupilík OK1MY

Tajemník ČRK:   Libuše Kociánová OK1LYL  

Zapisovatel:   Libuše Kociánová OK1LYL a Martin Kumpošt OK1MCW

Ověřovatel zápisu: Pavel Míšek OK7PM

Program:  

1. Kontrola zápisu 

2. Konstatování, že rada se nesešla v dostatečném počtu

3. Návrh na zvýšení platů

4. Jmenování nového diplomového managera

5. Nemovitosti

6. YOTA 2024 v České republice

7. Návštěva z Radioklubu Armády České republiky

8. Různé

Ad.1.  Kontrola zápisu:

 úkol pro OK1DVM splátkový kalendář pro nemovitost Svitavy- úkol trvá

 

Ad.2      Nedostatečný počet účastníků jednání rady

              Veškerá hlasování budou následně potvrzena elektronicky

Ad.3.     Návrh na zvýšení platů 



 tajemnici a pracovnici QSL služby z důvodu zvýšení sazby sociálního pojištění navýšil 
plat o 500 Kč - odhlasováno

Ad.4.   Jmenování nového diplomového managera

 Karel OK1CF byl ustanoven diplomovým  manažerem ČRK za zesnulého Miloše OK1MP 
- odsouhlaseno

Ad.5.  Nemovitosti

 Prodej nemovitosti v Jablonci nad Nisou 

Dům je prodán, finanční částka celé prodejní ceny je na účtu ČRK, všechny formality 
ohledně prodeje jsou splněny a uzavřeny. Rada diskutovala, zda za získané prostředky 
zakoupit 1 větší nebo 2 menší byty k pronájmu v Praze. Rozhodnuto hledat spíše 1 větší 
byt. Do nákupu nemovitosti  bude  získaná částka, uložena  na účet s větším úrokem. 
Členové rady byli požádáni, aby hledali vhodný byt ke koupi.

 Úkol: OK1DVM prověří, zda s výše uvedeným prodejem jsou opravdu splněny všechny 
případné povinnosti vůči státu.

 Ad.6.    YOTA 2024 v ČR

 V Praze proběhne YOTA v termínu 16. - 23. 08. 2024. Realizační tým již na akci pracuje, 
získali jsme sponzorské dary o dalších jednáme. Členové rady byli požádáni, aby se 
pokusili sehnat i několik menších sponzorů na danou akci. Předseda vyzval členy rady, 
aby minimálně na 1 den pomohli svojí přítomností na vlastní akci.

 úkol: OK1RI + OK1FFU (+ OM6NM + OK1VVT) zapůjčí několik TRXů a příslušenství na 
akci. Pokud bude třeba pomohou s výstavbou antén.

 Tajemnice požádá o volací znaky: OL24YOTA, OL1YOTA, OL2YOTA a OL3YOTA.

Ad.7. Návštěva z Radioklubu Armády české republiky

 Jednání Rady navštívili nás 2 zástupci AČR a informovali, že byl obnoven Radioklub při 
AČR (nicméně je nutno si uvědomit, že název je trochu klamavý – uvedený spolek byl 
založen proorganizování a hlavně podstatné vylepšení vztahů armády ČR s komunitou 
radioamatérů). Radioklub při AČR má projekt na realizaci sítě nouzové komunikace v 
případě krizových situací státu. Již navázali spolupráci s PČR , s Hasičským sborem ČR a 
sdružením měst a obcí. Celá tato iniciativa má velmi silnou podporu Ministerstva 
obrany a generálního štábu AČR. Vytvářejí katalog v budoucnu poskytovaných služeb, 
přístupových bodů a seznamu potenciálních dobrovolných pomocníků z naší komunity 
pro poskytování takových služeb. Plánuje se i společné cvičení všech složek a integrace 
i armádních, policejních a hasičských prostředků do celého projektu. Bude třeba i 
pozměnit legislativu ohledně použitých kmitočtů a i s ohledem na obsah zpráv 
předávaných sítí a to jak hlasových, tak datových. Po diskuzi jak dále projekt rozvíjet 
zástupci AČR sdělili, že připravili výstavu současné vojenské spojovací techniky na 



setkání v Holicích 2024 a Současně přednesou během holického setkání odbornou 
přednášku v pátek odpoledne s následnou diskuzí, jako příspěvek k popularizaci 
plánovaného projektu.

 Členové rady po následné diskusi, se domnívají, že tato iniciativa je za dané situace 
určitě prospěšná, a jsou přesvědčení, že pokud by opravdu došlo k nějakým krizovým 
situacím, radioamatéři jsou připraveni se na zajištění krizové komunikace podílet. 
Hledání vzájemné spolupráce je jistě prospěšné.

Ad.8. Různé

 Nemovitost v Ústí nad Labem – byly rozbité dveře dvěma vandaly (narkomany) a byla 
jim uložena náhrada škody. Jeden z pachatelů požádal o splácení dluhu - úkol: 
tajemnice zajistí splátkový kalendář.

 ČRK bude mít jako každoročně stánek ve Friedrichshafenu na konci června t.r. Jako 
vždy se zúčastní tajemnice, OK1RI, OK1CF a OK1VHB.

 V září bude v Orlických horách pořádána akce pro děti KOTA (Kids on the Air). Pro 
pomoc s financováním dané akce se již podařilo zajistit příspěvek od Ministerstva 
obranu – POKOS.

 Slovenský radioklub pozval zástupce rady na společné zasedání do Holubyho chaty na 
Velké Javorině v termínu 10. - 11. 10. 2024 na téma další spolupráce OK-OM komunity 
a pokusí se připravit nějaký společný zajímavý odborný program. Účastníci a program 
bude dále specifikován – je očekávána účast členů rady a RK.

 Tajemnice potřebuje s ohledem na změny v legislativě rodná čísla všech členů. Situace 
je způsobena nekoncepčním chováním státu. Dříve byla RČ automaticky evidována, 
následně stát tuto povinnost zrušil. Současná platná legislativa NEKOMPROMISNĚ po 
všech spolcích registraci RČ vyžaduje a spolkový rejstřík již prostřednictvím tohoto 
údaje propojil s registrem obyvatel. Pokud není známo rodné číslo k propojení nedojde 
a z pohledu státu tento člen neexistuje. Tajemnice je tedy nucena obvolávat ty členy, u 
nichž RČ neznáme, a mnohdy naráží na neochotu tyto údaje sdělit telefonicky, mailem 
nebo i jakkoli jinak. Rada  členy žádá o vstřícnost při poskytnutí této informace, neboť 
bez RČ je evidence z pohledu státu neplatná. Prosím, pochopte, že to není náš výmysl, 
ale státem udělená nepříjemná povinnost.   

Zapsali: OK1LYL a OK1MCW
Kontrola zápisu: OK7PM
V Praze dne 18.06. 2024


